
Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2022-03-07 kl. 13:00 1(36)

Innehållsförteckning

Ärenden

KS § 29/22 Antagande Ändring av detaljplan för området Högklint 1496K- DP535...............3
KS § 30/22 Inriktning fotbollsarena för spel i Superettan .......................................................5
KS § 31/22 Uppdrag att ta fram policy för hållbar utveckling .................................................7
KS § 32/22 Revidering av Riktlinjer styrgrupp finskt förvaltningsområde...............................9
KS § 33/22 Strategiska folkhälsorådets verksamhetsberättelse 2021 .................................11
KS § 34/22 Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse (T3) 2021 ......................................12
KS § 35/22 Rapport till kommunstyrelsen (feb 2022) avseende arbetet med H22 ..............14
KS § 36/22 Svar på Remiss av Trafikverkets delrapport Beredskapsflygplatser för att säkra 
samhällsviktiga flygtransporter och Trafikverkets slutrapport Beredskapsflygplatser för att säkra 
samhällsviktiga flygtransporter (I2021/02082)......................................................................18
KS § 37/22 Beslut om lokal handlingsplan för suicidprevention...........................................21
KS § 38/22 Svar på motion om att låta kommunfullmäktige besluta angående sammanslagning 
av grundsärskolorna till Rydskolan.......................................................................................23
KS § 39/22 Revidering av förbundsordning Räddningstjänsten Östra Skaraborg ...............26
KS § 40/22 Billingeprojektet - investering 2022....................................................................28
KS § 41/22 Ombudgetering av investeringsmedel 2021-2022.............................................31
KS § 42/22 Avsiktsförklaring mellan Skövde kommun och Falköpings kommun avseende arbete 
med gemensam anläggning för flygklubbverksamhet ..........................................................32
KS § 43/22 Anmälningsärenden kommunstyrelsen 7 mars .................................................34
KS § 44/22 Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen           7 mars ...................35
Information ...........................................................................................................................36



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2022-03-07 kl. 13:00 2(36)

Plats och tid KS-salen, 2022-03-07 kl. 13:00-16.30

Ledamöter Beslutande Ersättare
Katarina Jonsson (M)
Ulrica Johansson (C)
Johan Ask (S)
Theres Sahlström (M)
Bernt Mårtensson (M)
Claës Beckman (M)
Ulla-Britt Hagström (L)
Marianne Gustafsson (KD)
Maria Hjärtqvist (S)
Bjarne Medin (S)
Malin Wadman (S)
Kayda Lazar (S)
Dag Fredriksson (V)
Anders Grönvall (S)
Jerzy Kucier (SD)

Lars-Ove Källman (M)
Joakim Dahlström (M) 
Christer Winbäck (L)
Gun Sandelius (KD)
Anita Löfgren (S) kl 13.00-15.00
Janette Leinonen (MP)

Övriga deltagande Martin Hollertz, SC SSB
Inger Carlsson, adm c SSB
Linda Setterberg, 
säkerhetssamordnare
Johan Rahmberg, SC SMS
Per Karlsson, Fritidschef
Emma Friberg, controller 
SMS
Liselott Möll, controller SSV
Maria Vaziri, ekonomichef
Sofia Brunér, kvalitetschef

Sofia Myrman, HRchef
Johanna Erlandsson, HR-partner
Rickard Karlsson SC SSE
Hans Björkblom, fastighetschef
Johan Karlsson, avdc SSE
Per Kjellander SC SSV
Fredrik Edholm 
digitaliseringsstrateg
Linn Silvesjö, inköpsledare
Patrik Rebane, inköpsledare
Sabina Cederkvarn, controller

Utses att justera Marianne Gustafsson (KD)

Sekreterare Paragrafer §29/22-
§44/22

Agneta Tilly 
Ordförande

Katarina Jonsson (M) 
Justerande

Marianne Gustavson (KD) 



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum: 3(36)

3

KS § 29/22
Antagande Ändring av detaljplan för området Högklint 
1496K- DP535
KS2021.0306

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 31/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 29/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att anta Ändring av detaljplan för området Högklint 1496K- DP535.

Sammanfattning
Planändringen syftar till att möjliggöra en byggrätt för en villa och komplementbyggnader 
med anslutning mot Högklintsvägen.
Fastigheten Nattviolen 13 är ca 3800 m2 stor och avgränsas av Däldernavägen och 
Högklintsvägen. Den delen som önskas att styckas av till en egen villatomt är bortprickad i 
gällande detaljplan (laga kraft 2004). När detaljplanen togs fram ville inte fastighetsägarna 
ha en byggrätt mot Högklintsvägen. Idag vill fastighetsägarna stycka av 1800 m2 till sin 
dotter och svärson som vill uppföra en villa på tomten. En planändring krävs för att 
möjliggöra en byggrätt för detta.

Bakgrund

Initierare är Mats Broberg samt Christina Hofling Broberg som är fastighetsägare till 
Nattviolen 13. Planändringen är förenlig med Översiktsplan 2025. En mindre del av 
ursprungliga detaljplanen Detaljplan för området Högklint 1496K- DP535 (laga kraft 2004) 
berörs av planändringen. Den föreslagna ändringen ryms inom syftet för den ursprungliga 
detaljplanen.
Kommunstyrelsen beslutade 2021-10-11 §150/21 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag 
att upprätta ändring av detaljplan för området Högklint 1496K-DP535. Kommunstyrelsen 
beslutade även att planändringen inte medför betydande miljöpåverkan.

Förslaget

Synpunkter som kommit in under granskningen som ägde rum under tiden 20 januari till 3 
februari 2022 redovisas och bemöts i bifogat granskningsutlåtande. Totalt har 7 skrivelser 
inkommit, varav alla är utan erinran. Inga förändringar har skett i planhandlingarna efter 
granskningstiden.
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Handlingar

Plankarta antagande.pdf                                                                                                                                                    
Planbeskrivning antagande.pdf                                                                                                                                                    
Granskningsutlåtande.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse antagande.pdf                                                                                                                                                    
Bil A Behovsbedömning.pdf                                                                                                                                                    
Bil B PB till DP området Högklint 1496K_DP535.pdf                                                                                                                                                    
Bil C Provtagningsrapport markundersökning .pdf                                                                                                                                                    
Samrådsredogörelse.pdf

Skickas till

Sektor samhällsbyggnad
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KS § 30/22
Inriktning fotbollsarena för spel i Superettan
KS2022.0100

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 27/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 30/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att under perioden 2022–2025 modernisera Södermalms 
idrottsplats så att arenan uppfyller kraven för seriespel i Superettan.

Investeringsmedel för detta projekt kommer finnas med i Budget och Strategiskt plan för 
åren 2023–2025 som beslutas av kommunfullmäktige den 20 juni 2022.

Bakgrund
År 2021 avancerade Skövde AIK genom kvalspel i fotboll från division 1 till Superettan. 
Det innebär krav på klubben från Svenska Fotbollsförbundet att kunna erbjuda en 
hemmaarena som möter de uppsatta kriterier för spel på denna nivå innebär. En besiktning 
av tilltänkt hemmaarena Södermalms IP genomfördes under december 2021 med flera 
representanter där utöver Skövde kommun även Skövde AIK, Svenska Fotbollsförbundet, 
TV bolaget Discovery, Polisen samt räddningstjänsten var delaktiga. Södermalms IP 
uppfyller idag inte alla de kriterier som krävs för matcher i Superettan.
 
Då seriespelet startar i april 2022 görs initialt en skyndsam anpassning av Södermalms 
idrottsplats, i enlighet med beslut i kommunstyrelsen (KS2021.0415). Anpassningarna 
berör områden såsom fotbollsplan, media, strömförsörjning, IT, belysning, säkerhet samt 
publikfaciliteter. Arbetet är påbörjat och planeras vara klart till seriestart.

För att möjliggöra fortsatt och långsiktigt spel i Superettan för Skövde AIK måste 
föreningens matcharena uppfylla Svenska Fotbollsförbundet fastslagna kriterier. Skövde 
kommun äger anläggningen och är således den part som behöver uppfylla förbundets 
kriterier för spel i Skövde.

Förutsatt att Skövde kommun beslutar om en inriktning att färdigställa en permanent arena 
godkänd för spel i Superettan senast 2025, kan Skövde AIK som förening söka dispens för 
undantag från vissa fastställda kriterier under tiden en sådan anpassning görs. 
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Handlingar

        
Skickas till
Per Karlsson, fritidschef
Hans Björkblom, fastighetschef
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KS § 31/22
Uppdrag att ta fram policy för hållbar utveckling
KS2022.0089

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 29/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 31/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören i uppdrag att ta fram en policy för 
hållbar utveckling som ska gälla för Skövde kommun och dess majoritetsägda bolag.

Bakgrund

Den 25 september 2015 antog FN:s medlemsländer Agenda 2030, en universell agenda för 
hållbar utveckling som innehåller sjutton globala mål som ska uppnås till år 2030. Globala 
målen har i sin tur 169 delmål och drygt 230 globala indikatorer för hur arbetet ska 
genomföras och följas upp. Syftet är att till år 2030 genomföra en samhällsförändring som 
leder till en ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar utveckling. Sverige ska vara 
ledande i genomförandet av Agenda 2030 både på hemmaplan och när det gäller att bidra till 
det globala genomförandet av agendan. I detta är arbetet som görs i kommuner och regioner 
avgörande då Agenda 2030 måste genomföras lokalt. 

Under våren 2020 tillsattes en arbetsgrupp på uppdrag av kommundirektörens ledningsgrupp 
för att inventera nuläget kring Skövde kommuns arbete med hållbar utveckling utifrån 
Agenda 2030. Arbetsgruppens slutsatser var följande: 

 arbete kring hållbar utveckling pågår inom många av kommunens verksamheter,
 hållbar utveckling bör integreras tydligare i kommunens styrning och ledning,
 det saknas samsyn och en gemensam definition av hållbar utveckling,
 det finns behov av ökad kunskap om hållbar utveckling i organisationen. 

Arbetsgruppen kom även fram till att Agenda 2030 skulle kunna användas som ett verktyg 
för att integrera hållbar utveckling i organisationens styrning och ledning. 

Syfte

Det finns ett behov av en policy som definierar hållbar utveckling för Skövde kommun och 
dess majoritetsägda bolag. Policyn ska möjliggöra samsyn i arbetet och underlätta 
samverkan. Den ska även beskriva Skövde kommun och dess majoritetsägda bolag 
förhållningssätt till hållbar utveckling och innefatta ett antal principer som beskriver dessa 
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förhållningssätt. Policyn är tänkt att ta avstamp i Agenda 2030 men samtidigt beskriva 
hållbar utveckling ur ett mer övergripande perspektiv.

Koppling till ny vision
I förslag till ny vision är hållbar utveckling en viktig aspekt för Skövdes fortsatta utveckling. 
Policyn är tänk som ett komplement till visionen och kommer tydligare definiera hållbar 
utveckling.

Beslutsgång
Policyns innehåll kommer förankras med kommunens majoritetsägda bolag under arbetets 
gång. Policyn kommer beredas av både samhällsbyggnadsberedningen och beredning 
medborgare och folkhälsa. 

Handlingar

        
Skickas till

Gabriel Johansson
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KS § 32/22
Revidering av Riktlinjer styrgrupp finskt 
förvaltningsområde
KS2021.0417

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 30/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 32/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att anta reviderade riktlinjer för styrgruppen, finskt 
förvaltningsområde enligt följande:

Att ordförande i styrgruppen får rätt att fatta ekonomiska beslut mellan styrgruppsmöten upp 
till 30 000 kr i samråd med samordnaren för finskt förvaltningsområde och ordförande i 
referensgruppen, när beslut inte kan vänta.

Att protokollen från styrgruppens och referensgruppens möten översätts till finska om någon 
begär detta.

Bakgrund

Sverigefinska referensgruppen har i november 2021 föreslagit två ändringar i riktlinjerna för 
styrgruppen för finskt förvaltningsområde. Referensgruppen föreslår att texten i riktlinjerna ändras så 
att ordförande i styrgruppen får rätt att fatta ekonomiska beslut mellan möten upp till 30 000 kr i 
samråd med samordnaren för finskt förvaltningsområde och ordförande i referensgruppen, när beslut 
inte kan vänta.

Den andra ändringen, som är på samordnarens initiativ, gäller översättning av styrgruppens och 
referensgruppens protokoll till finska. Skälet är tidsbrist vad gäller översättningar. Förslaget är att 
texten ändras så, att protokollen översätts till finska om någon begär detta.

Styrgruppen för finskt förvaltningsområde beslutade den 7 december 2021 att riktlinjerna ändras 
enligt referensgruppens och samordnarens förslag och att de skickas till kommunstyrelsen för beslut.

Handlingar

Riktlinjer styrgrupp finskt förvaltningsområde reviderad
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Skickas till

Anoo Niskanen
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KS § 33/22
Strategiska folkhälsorådets verksamhetsberättelse 2021
KS2019.0185

Behandlat av Datum Ärende

1 Beredning medborgare och folkhälsa 2022-01-19 1/22
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 32/22
3 Kommunstyrelsen 2022-03-07 33/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna strategiska folkhälsorådets verksamhetsberättelse för 2021.

Bakgrund

Det strategiska folkhälsorådet i Skövde är en samverkansform mellan östra hälso- och 
sjukvårdsnämnden och kommunen. Samverkan finns reglerad i ett avtal. Utifrån avtalet ska 
strategiskt folkhälsorådet fastställa årets verksamhetsberättelse och redovisa detta till 
kommunen och östra hälso- och sjukvårdsnämnden.

Under året har det strategiska folkhälsoarbetet fokuserats på att implementera och utveckla 
aktiviteter utifrån det folkhälsopolitiskt program 2019-2022, med de tre viljeinriktningarna; 
goda jämlika livsvillkor och levnadsvanor, goda förutsättningar att fullfölja sina studier samt 
trygga, attraktiva och tillgängliga boende/livsmiljöer 

Med anledning av coronapandemin har några av de planerade aktiviteterna omformats under 
året. 

Handlingar

Skövde strategiskt folkhälsorådet verksamhetsberättelse 2021.docx

Skickas till

Johan Rahmberg, sektorchef SMS
Gunilla Carlsson, folkhälsostrateg
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg
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KS § 34/22
Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse (T3) 2021
KS2022.0046

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 26/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 34/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättad verksamhetsberättelse (tertialrapport 3) 
för år 2021.

Bakgrund

Nämnderna ska enligt policy för ekonomi- och verksamhetsstyrning rapportera måluppfyllelse och 
ekonomiskt resultat under året till kommunstyrelsen. Uppföljningen sker tertialvis och ska innehålla 
en helårsprognos.

Nämndernas verksamhetsberättelse, även kallad den tredje tertialrapporten (T3) är en rapportering 
för hela året. Det ska av rapporten framgå om verksamheten bedrivits i enlighet med 
verksamhetsplanen samt redogöra för det ekonomiska utfallet. I rapporteringen ingår även att 
sammanfatta nämndens internkontrollarbete och ge en bedömning av nämndens framtida utmaningar 
och möjligheter. 

Kommunstyrelsen har beslutat om åtta mål i sin verksamhetsplan. Bedömningen är att samtliga mål 
uppnås helt eller delvis. Verksamhetsplanen har i huvudsak följts.

Kommunstyrelsen redovisar ett positivt resultat om 31,8 miljoner kronor för år 2021. Det är 
en positiv avvikelse hos arbetsmarknad och vuxenutbildning på grund av minskat inflöde av 
serviceassistenter och ökade bidrag för projekt. Ej nyttjade utvecklings- och 
verksamhetsmedel samt lägre personalkostnader bidrar till resultatet. Resultatet är till del 
påverkat av covid-19.
Utfallet för investeringar 2021 är 135,7 miljoner kronor, en avvikelse med 158 miljoner 
kronor mot budgeterade 293,7 miljoner kronor. Avvikelserna avser främst investeringar i 
infrastruktur som är förskjutna framåt i tiden.

Handlingar

Kommunstyrelsens verksamhetsberattelse (T3) 2021
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Skickas till

Ekonomichefen
Liselott Möll, SSV
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KS § 35/22
Rapport till kommunstyrelsen (feb 2022) avseende arbetet 
med H22
KS2019.0421

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 33/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 35/22

Beslut

Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna.

Bakgrund

Kommunfullmäktige beslutade om Strategisk plan med budget för åren 2020–2022 i juni 
2019 (KF § 82/19). I Handlingsplan 22 (H22), som är en del av den strategiska planen, 
återfinns identifierade strategier som förväntas ge en ekonomisk effekt på 107 miljoner kr 
över tre år. Det systematiska förbättringsarbetet är en avgörande del i arbetet. Flera 
kommunövergripande projekt pågår i syfte att identifiera och åtgärda kvalitetsbristkostnader. 
Syftet med H22 är att skapa förutsättningar som långsiktigt bidrar till att klara 
välfärdsuppdraget och det ökade tryck demografiutmaningen innebär. Återrapportering av 
arbetet sker tertialvis till kommunstyrelsen.

Förbättringsprojektens redogörelse för uppnådda effekter år 2021
Handlingsplan 22 är ett långsiktigt kvalitetsarbete med syfte att underlätta för nämnderna att 
klara deras 1% effektivisering. Pandemin har medfört att det varit svårare att driva 
förbättringsarbetet och att följa upp effekterna. I tabellen nedan framgår bedömning av 
övergripande ekonomiska effekter.

Delprojekt Prognos total effekthemtagning (mnkr) 2020-2022

Sjukfrånvaro 3,5

Upphandling/inköp 6,5 – 14,5

Fordon 5

Lokaler & energieff. 3,3 

Digitalisering 4,6 
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Rätt bemanning 11 

Finansverksamheten* 50 

Nämnderna 14

* på grund av överskott beslutades i Strategisk plan med budget att sänka/flytta fram 
budgeterade förväntningar på övriga delprojekt.

Arbetsgivarområdet
Tre H22 projekt bedrivs inom arbetsgivarområdet ”Säkerställa rätt bemanning”, ”minska 
personalomsättningen” samt ”minska sjukfrånvaron”. Ekonomiska effekter i arbetsgivarprocesser är 
svåra att mäta då kostnaderna ofta motsvarar ökad kvalitet, omställning och mer effektiv arbetstid. 
Pandemin har påverkat arbetet med sjukfrånvaro och personalplanering. 

 Vad gäller att säkerställa rätt bemanning så har ökningen av antalet tjänster skett i 
takt med årets befolkningsökning.  Att anställa rätt kompetens och att 
kompetensväxla planeras med hjälp av kompetensförsörjningsplaner. Ca hälften av 
sektorerna har nu en kompetensförsörjningsplan och det finns en 
kommunövergripande plan. 

 Vad gäller att minska personalomsättningen ligger vi på projektets målnivå (10%) 
vilket innebär att vi har minskat antalet avgångar på två år med ca 20 st. Det finns 
inga ekonomiska effekter att räkna på då det är tid som frigörs. Varje rekrytering 
beräknas kosta ca 300 000 kr. 

 Sjukfrånvaron har under 2021 minskat med motsvarande 3,5 mnkr men det är från en 
hög nivå på 8 % 2020 till 7,6 % 2021. Vi låg på 6, 6% 2019 då målet sattes att sänka 
sjukfrånvaron till 5,5 % vilket motsvarar en ytterligare en möjlig minskning på 
längre sikt av sjuklönekostnader med ca 11 mnkr. Prognosen är att minska ytterligare 
0,5 % under 2022. Fler långtidssjukskrivna, krav att vara hemma med symptom samt 
effekterna efter Covid-19 gör att ytterligare minskning är svår att se under året.

Det finns numera en samordnad sjukfrånvaroprocess, rekryteringsprocess och introduktionsprocess 
som gäller hela kommunen och som kommer att utvärderas framåt.

Minska inköpskostnaderna 
Målet för 2022 i delprojektet ”minskade inköpskostnader” är 10 miljoner kr och läggs under 
året på finansen för att sedan 2023 fördelas ut i nämndernas budgetramar. Utav totalt 10 
mnkr är 1,5 fördelade i uppdrag till en kommunövergripande effekthemtagning och ska 
realiseras genom förbättring av följande: 

 Möbel och inventariehantering (anskaffning och standardsortiment)
 Kopiatorer och skrivare (upphandling av nytt ramavtal, policy)

Projektet identifierade även förbättringsförslag som ger effekthemtagning i tid och pengar på 
längre sikt. Resterande effekthemtagningsbelopp om sammanlagt 8,5 miljoner kronor har 
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fördelats genom uppdrag till varje nämnd utifrån inköpsvolymer. Varje sektor har format  
arbetsgrupper som arbetar med att identifiera problemområden samt åtgärdsförslag som 
uppgår till tilldelat effekthemtagningsbelopp. Med hänsyn till att arbetet med att identifiera 
problemområden och åtgärdsförslag nyligen påbörjats för 2022 är prognosen i intervallet 2-
10 mnkr. Total prognos för ekonomisk effekthemtagning i delprojektinköp är 6,5-14,5 mnkr.

Fordon
Prognos 2,8 miljoner kr. Åtgärder som genomförs på längre sikt är 1,3 mnkr. Mål 5 mnkr.
Följande åtgärder är under genomförande:

 Försäljning av tunga fordon
 Reducerar antal fordon (utifrån nyttjande)
 Montering av utrustning i egen regi
 Byte av större fordon till mindre fordon
 Leasing åt Tibro kommun
 Grävmaskiner, minskat leasingkostnader och investerat i egna maskiner  
 Process för fordons beställningar pågår. Säkrat arbetssätten.

Digitalisering och teknikutveckling 
Digitaliseringsplanerna består av utvecklingsaktiviteter i sektorernas verksamhetsplaner. 
Digitaliseringsrådet har regelbundet följt upp status och resultat från aktiviteterna. Av totalt 
57 är 23 aktiviteter genomförda. Av resterande 34 pågår 20 enligt plan.

13 aktiviteter ur 2020 års Digitaliseringsplan erhöll 2,4 mkr centralt stöd ur 
”Välfärdsportföljen” och har sedan dess följts upp ur ett nyttorealiseringsperpektiv. 
Ackumulerat har dessa aktiviteterna hittills realiserat ekonomisk nytta motsvarande 2,9 mkr, 
vid sidan av kvalitativa nyttor. En försiktig prognos för 2022 pekar på ytterligare 1,8 mkr 
realiserad ekonomisk nytta.

Implementera kommunövergripande strategier för kvalitetsutveckling i varje sektor
Kvalitetsutveckling är en strategi för H22 liksom ledarprogrammet. Utbildningen går enligt 
planerat. De sektorer som är igång är SSE (klar), SVO och SMS. SSV och SSO startar i vår. 

Projekt möteseffektivitet har kompletterat vår rutin för effektiva möten med riktlinjer för 
digitala och hybridmöten. Övriga effekter av kvalitetsarbetet är frigjord tid (möten, 
rapportering), förbättrad kvalitetskultur (förbättrad samverkan och dialog, ökad helhetssyn, 
förbättrad systematik och delaktighet etc). 
 
Minska kommunens energianvändning genom energieffektivisering av byggnader
Målet om 600 tkr/år är uppnått.  
Systematiskt angreppssätt. Börjar med byggnader med störst energiförbrukning dvs störst 
potential till förbättring. Genomgång av utvalda byggnader genomförd. Genomgång av 
samtliga fastigheter för att undvika extrakostnader när Skövde energi inför effekttaxor.
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Lokaleffektivisering
Prognos 2,7 miljoner kr. Mål 3 miljoner kr  
Projekten pågår. Rydskolan, Lönnen, Af Uggla.
Försäljningar av fastigheter. Nyeport. Beslutade försäljningar. Varola, Torp (vid gamla 
Töreboda vägen , Karlstorp). 
Vi är i slutfasen att ta beslut om hur vi hanterar förtätning av förskolor, för att få ner 
lokalytan och antal kök.
Pågår ett arbete att analysera  pågående projekt och försäljningar. Klart slutet av feb 2022.

Handlingar

        
Skickas till

Kommundirektör
Ekonomichef
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KS § 36/22
Svar på Remiss av Trafikverkets delrapport 
Beredskapsflygplatser för att säkra samhällsviktiga 
flygtransporter och Trafikverkets slutrapport 
Beredskapsflygplatser för att säkra samhällsviktiga 
flygtransporter (I2021/02082)
KS2021.0416

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 28/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 36/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt nedan som 
svar på remiss av Trafikverkets delrapport Beredskapsflygplatser för att säkra 
samhällsviktiga flygtransporter och Trafikverkets slutrapport Beredskapsflygplatser för att 
säkra samhällsviktiga flygtransporter (I2021/02082).

Yttrande

Skövde kommun ställer sig bakom remissens förslag om att inrätta ett nationellt nät av 22 
beredskapsflygplatser för att säkra behov av samhällsviktiga flygtransporter. De föreslagna 
flygplatserna bör dock skyndsamt ges nödvändiga förutsättningar för att åta sig ett sådant 
uppdrag. Regeringen bör därmed uppdra åt lämplig myndighet att, i form av ett utpekat 
operativt funktionsansvar, ansvara för drift och kommunikation avseende öppnande av
beredskapsflygplatserna.

Skövde kommun delar Trafikverkets uppfattning om att regeringen bör tillse att 
Försvarsmakten får i uppdrag att hålla beredskap på de av regeringen utpekade flygplatser 
där Försvarsmakten är flygplatshållare, genom deras instruktion och regleringsbrev.
Som Trafikverket föreslår, bör Staten ha en ökad rådighet över fler flygplatser i hela landet 
för förberedelser som vidtas för att förbereda Sverige för krig och under högsta beredskap. 
En bred samverkan bör initieras för att få fram vilka behov med avseende på 
totalförsvarsaspekter som finns när det gäller systemet och beredskapsflygplatserna liksom 
vilka krav som kan behöva uppfyllas av flygplatserna ur ett totalförsvarsperspektiv.
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Sammanfattning

Trafikverket föreslår ett nationellt nät om totalt 22 beredskapsflygplatser. Förslaget utgår 
dels från verkets redovisning 2020 av regeringsuppdraget att göra en översyn av 
beredskapsflygplatserna, dels från erfarenheter från den pågående pandemin och tillgången 
till temporära beredskapsflygplatser. Förslaget innebär att utöver de tio ordinarie 
beredskapsflygplatserna ska ytterligare tre beredskapsflygplatser läggas till de nio som 
föreslås i översynen 2020.

Bakgrund

Infrastrukturdepartementet har översänt Trafikverkets delrapport Beredskapsflygplatser för 
att säkra samhällsviktiga flygtransporter och Trafikverkets slutrapport Beredskapsflygplatser 
för att säkra samhällsviktiga flygtransporter (I2021/02082) på remiss.
Trafikverkets förslag till nationella nätet av beredskapsflygplatser baseras framförallt på att 
beredskapsflygplatserna ska vara lokaliserade nära ett universitets-, läns- eller 
länsdelssjukhus med akutmottagning och helikopterplatta. Övriga motiv rör operationella 
aspekter som bankapacitet och andra typer av faciliteter för att hantera olika former av 
kriser, geografisk spridning av tankmöjligheter och inbördes back-up för flygplatserna vid 
såväl oväntade händelser som för helikopterflygningar vid svåra väderförhållanden och 
redundans.
I arbetet med urval av flygplatser redovisar Trafikverket vilka avvägningar som gjorts för 
länssjukhusen i Norrköping, Helsingborg, Skövde, Eskilstuna, Falun, Kalmar och Halmstad. 
Trafikverket konstaterar att för dessa finns alternativ som har beaktats. I Trafikverkets 
förslag ingår sålunda inte Skövde flygplats bland de 22 föreslagna beredskapsflygplatserna. 
Skövde flygplats ingår heller inte bland de 14 föreslagna reservflygplatserna.
De närmaste beredskapsflygplatserna i vårt närområde kommer enligt förslaget att vara 
Göteborg-Landvetter flygplats, Karlstad flygplats, Örebro Flygplats, Jönköping flygplats 
samt Trollhättan-Vänersborg flygplats. Samtidigt konstaterar Trafikverket att staten inte har 
rådighet över föreslagna flygplatser och Regeringen föreslås därför uppdra åt lämplig 
myndighet att, i form av ett utpekat operativt funktionsansvar, ansvara för drift och 
kommunikation avseende öppnande av beredskapsflygplatserna.
Västra Götalandsregionen anser i sitt yttrande över underlagsrapporten ”Översyn av de 
svenska beredskapsflygplatserna” utifrån dels egna verksamhetsbehov, dels utifrån andra 
relevanta aktörers behov, att Säve flygplats och Trollhättan-Vänersborgs flygplats ska vara 
beredskapsflygplatser. I en komplettering önskar Västra Götalandsregionen att lägga till, att 
även Skövde flygplats blir beredskapsflygplats, då:

 Flygplatsen är även viktigt ur ett totalförsvarsperspektiv, inte minst gällande 
sjukvårdstransporter vid höjd beredskap och krig.

 För katastrofmedicinsk beredskap i fredstid för mycket stora olyckor.
 Det förekommer akuta livräddande transporter då så kallat ECMO-team flygs in från 

Stockholm och utflygning av dessa patienter och även vissa barntransporter. Det 
gäller då vård som inte kan ges inom regionen. Majoriteten av svårt sjuka barn 
skickas dock med ambulans eller helikopter till Barnsjukhuset i Göteborg.
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 Att använda andra flygplatser innebär betydligt längre ledtider och då behöver 
patientsäkerhet och resurstillgång på ambulanser säkerställas.

Kommunfullmäktige (KF § 95/21) beslutade 2021-09-27 att godkänna att Skövde Stadshus 
AB:s majoritetsägda dotterbolag Skövde Airport AB tar fram ett avvecklingsunderlag för 
bolaget och dess verksamhet att därefter behandlas i kommunfullmäktige med intention att 
flygplatsverksamheten inom området avvecklas och upphör senast 30 juni 2022.
Vid en stängning av Skövde flygplats är det bra att Västra Götalandsregionen kommer 
genomföra tidigare beslutad risk- och konsekvensanalys, så att alternativa transportvägar 
såväl land- som luftburna utredas närmare.
I beredningen av ärendet har kommunens infrastrukturstrateg och beredskapsstrateg 
inhämtat uppgifter från Västra Götalandsregionens regionutvecklare för krisberedskap och 
civilt försvar och regional beredskapsöverläkare.

Motivering till beslut

Det är angeläget att de nuvarande tio ordinarie beredskapsflygplatserna kompletteras med de 
identifierande ytterligare tolv beredskapsflygplatserna för att säkra behovet av 
samhällsviktiga flygtransporter.

Handlingar

RS 2020-04508-3 Yttrande över Trafikverkets utredning om beredskapsflygplatser.pdf                                                                                                                                                    
RS 2020-04508-7 Komplettering till Västra Götalandsregionens yttrande.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse Svar på remiss.pdf                                                                                                                                                    
Rapport - Beredskapsflygplatser (slutrapport).pdf                                                                                                                                                    
Rapport - Beredskapsflygplatser Konfidentialitetsnivå 1 Ej känslig.pdf                                                                                                                                                    
Remiss I202102082.pdf

Skickas till

Sektor samhällsbyggnad
Regeringskansliet, Infrastrukturdepartementet i.remissvar@regeringskansliet.se 
För kännedom Västra Götalandsregionen, enheten för krisberedskap och civilt försvar

mailto:i.remissvar@regeringskansliet.se
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KS § 37/22
Beslut om lokal handlingsplan för suicidprevention
KS2022.0050

Behandlat av Datum Ärende

1 Beredning medborgare och folkhälsa 2022-01-19 2/22
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-09 22/22
3 Kommunstyrelsen 2022-03-07 37/22

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att anta lokal handlingsplan för suicidprevention.

Bakgrund

2008 beslutade riksdagen om ett nationellt handlingsprogram utifrån visionen ”ingen människa ska 
behöva hamna i en sådan situation att suicid ses som enda utväg”.

Hösten 2020 beslutade Kommunstyrelsen (KS § 231/20 ) att anta Handlingsplan för suicidprevention 
i Västra Götaland 2020-2025 enligt förslag från VästKoms styrelse. Den länsgemensamma 
handlingsplanen ska utgöra en grund för kommunernas och regionens gemensamma suicidpreventiva 
arbete. Målet är att nå en nollvision vad gäller suicid i länet. Inom ramen för den länsgemensamma 
handlingsplanen för suicidprevention finns beskrivet att en lokal handlingsplan ska tas fram. 

Lokal handlingsplan för suicidprevention bygger på den Handlingsplan för suicidprevention i Västra 
Götaland, men satt i en lokal kontext utifrån Skövdes förutsättningar och utmaningar. Målet om 
nollvision är densamma. 

Aktuell handlingsplan har arbetats fram av en sektorsövergripande arbetsgrupp med representanter 
från sektor barn- och utbildning, sektor vård- och omsorg, sektor socialtjänst samt sektor medborgare 
och samhällsutveckling.

Beredning medborgare och folkhälsa har berett ärendet.

Handlingar

Handlingsplan suicidprevention i Västra Götaland                                                                                                                                                    
Beslut KS, 2020-11-30, Ärende 231/20, Antagande av handlingsplan för suicidprevention                                                                                                                                                    
Lokal handlingsplan för sucidprevention

Skickas till

KS
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BMF

Sektor barn- och utbildning (inkl. elevhälsan)

Sektor medborgare och samhällsutveckling (sektorchef, kultur- och fritidsavdelningen, 
folkhälsostrateger)

Sektor socialtjänst

Sektor vård- och omsorg

Säkerhetssamordnare
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KS § 38/22
Svar på motion om att låta kommunfullmäktige besluta 
angående sammanslagning av grundsärskolorna till 
Rydskolan
KS2021.0232

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 34/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 38/22

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Yrkande
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till ksau förslag att avslå motionen.
Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till motionen.

Ordförande ställer de båda yrkanden mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
att förelså kommunfullmäktige att avslå motionen.

Reservation från Jerzy Kucier (SD) till förmån för eget förslag.

Bakgrund

Sverigedemokraterna har genom Josef Fransson inkommit med en motion till kommunfullmäktige 
om att låta kommunfullmäktige besluta angående sammanslagning av grundsärskolorna till 
Rydskolan. Kommunfullmäktige överlämnade 2021-06-21 (§70/21) motionen till kommunstyrelsen 
för beredning. 2021-09-08 (§144/21) beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott att remittera ärendet 
till barn- och utbildningsnämnden, vilka därefter har anmodats att inkomma med sitt yttrande i 
samråd med kommunjuristen. Ärendet har därför beretts av jurist på sektor barn och utbildning samt 
avdelningschefen för grundskolan i samråd med kommunjurist på sektor styrning och 
verksamhetsstöd.

Motionären menar att barn- och utbildningsnämndens beslut om sammanslagning av grundsärskolan 
inte gynnar berörda elever/familjer samt att frågan är av sådan karaktär att fullmäktige bör besluta i 
ärendet.

I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska besluta:
- Att beslutet om att genomföra en samlad grundsärskola till Rydskolan återtas.
- Att bibehålla nuvarande system där grundsärskolorna fysiskt är integrerade i andra befintliga 
skolor, även framgent.
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Barn och utbildningsnämnden har inkommit med följande yttrande.

Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2021-05-31, BUN § 47/21, att genomförandet av en samlad 
grundsärskola årskurs 1-9 på Rydskolan genomförs utifrån kommunens tillväxt. Vidare framgår av 
beslutet att detta innebär att nuvarande grundsärskolor i Ryd och Lunden samlokaliseras till en 
samlad grundsärskola med placering på Rydskolan.

Rättslig reglering

Kommunallagen
Av 3 kap. 4 § kommunallagen framgår att fullmäktige ska tillsätta de nämnder som utöver styrelsen 
behövs för att fullgöra kommunens uppgifter enligt lag eller annan författning och för övrig 
verksamhet.
Av 6 kap. 2 § kommunallagen framgår vidare att fullmäktige ska, om inte något annat anges i lag 
eller annan författning, bestämma nämndernas verksamhetsområden och inbördes förhållanden.

Enligt 6 kap. 3 § kommunallagen beslutar nämnderna i frågor som rör förvaltningen och i frågor som 
de enligt lag eller annan författning ska ha hand om. Av samma paragraf framgår att nämnderna 
också beslutar i frågor som fullmäktige har delegerat till dem.

Skollagen
I 2 kap. 2 § andra stycket skollagen stadgas att det i varje kommun ska finnas en eller flera nämnder 
som ska fullgöra kommunens uppgifter enligt skollagen. Vidare framgår i 2 kap. 2 § tredje stycket att 
för en sådan nämnd gäller det som är föreskrivet om nämner i kommunallagen.

Barn- och utbildningsnämndens reglemente
Av barn- och utbildningsnämndens reglemente (beslutad av kommunfullmäktige 2019-06-17, KF § 
69/19) framgår att barn- och utbildningsnämnden ska fullgöra kommunens uppgifter inom 
förskoleverksamhet, skolbarnsomsorg, förskoleklass, grundskola, grundsärskola, gymnasieskola, 
gymnasiesärskola och elevhälsan.
Vidare anges att nämnden ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt föreskrifter som finns i lag 
eller förordning.
Av reglementet framgår också att nämnden ska besluta i de uppgifter som anförtros nämnden och 
som ej är av sådan art att de beslutas av kommunfullmäktige.

Förarbetsuttalanden
Av förarbetena till bestämmelsen 6 kap. 3 § kommunallagen (prop. 2016/17:171 s. 361) framgår att 
nämnderna har en självständig beslutanderätt inom ramen för sin förvaltande verksamhet. De 
beslutar om anställning av personal, inköp av utrustning och annan materiel m.m. I allmänhet avgör 
nämnden själv hur verksamheten lämpligast ska bedrivas med utgångspunkt i de mål och riktlinjer 
som fullmäktige har bestämt, men nämnden kan även vara bunden av t.ex. av reglerna om offentlig 
upphandling eller bestämmelser i kollektivavtal. Den beslutsbefogenhet som nämnderna har enligt 
lag eller annan författning kan grundas på bestämmelser i kommunallagen eller i speciallagstiftning. 
Den beslutanderätt som nämnderna utövar med stöd av föreskrifter i specialförfattningar innefattar 
ofta myndighetsutövning. Nämnderna har i dessa fall en grundlagsfäst rätt till självständighet 
gentemot fullmäktige enligt 12 kap. 2 § regeringsformen.

Vidare framgår av förarbetena till bestämmelsen att en nämnds beslutanderätt även kan ha sin grund 
i delegation från fullmäktige. Sådana bemyndiganden fastställer fullmäktige ofta i de reglementen 
som ska fastställas för nämnderna, men de kan även ges i form av särskilda delegationsbeslut. Ett 
lämnat uppdrag att besluta på delegation kan när som helst återkallas, antingen generellt eller för 
visst ärende, men har fullmäktige överlåtit beslutanderätten till en nämnd är de i princip förhindrade 
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att i efterhand ändra eller ompröva det beslut som nämnden har fattat med stöd av bemyndigandet.

Sektor barn och utbildnings förslag till beslut
Första att-satsen i motionen (att beslutet om att genomföra en samlad grundsärskola till Rydskolan 
återtas).

Av det ovan anförda framgår att kommunen är huvudman för bl.a. den del av skolväsendet som avser 
grundsärskolan. I enlighet härmed har fullmäktige i Skövde kommun tillsatt barn- och 
utbildningsnämnden för att fullgöra kommunens uppgifter enligt skollagen, vilket regleras i barn- 
och utbildningsnämndens reglemente. I detta ligger att barn- och utbildningsnämnden har ett ansvar 
att organisera verksamheten på det sätt som innebär att denna bedrivs enligt föreskrifter som finns i 
lag eller annan förordning.

Som framgår av förarbetsuttalandet ovan kan ett uppdrag till nämnd när som helst återkallas, 
antingen generellt eller för visst ärende, men om fullmäktige har överlåtit beslutanderätten till en 
nämnd är de i princip förhindrade att i efterhand ändra eller ompröva det beslut som nämnden har 
fattat med stöd av bemyndigandet. Till detta kommer att barn- och utbildningsnämndens beslut inte 
bedöms vara av sådan principiell karaktär att det skulle fattats av kommunfullmäktige. Mot denna 
bakgrund föreslås att den första att-satsen i motionen ska avslås.

Andra att-satsen i motionen (att bibehålla nuvarande system där grundsärskolorna fysiskt är 
integrerade i andra befintliga skolor, även framgent).

Barn- och utbildningsnämndens beslut 2021-05-31, § 47/21, innebär att grundsärskolan som är 
placerade på Rydskolan och Lundenskolan samlokaliseras till att bilda en samlad grundsärskola med 
placering på Rydskolan. Liksom idag är dock avsikten att den samlade grundsärskolan på Rydskolan 
ska dela lokaler och integreras med befintlig verksamhet för grundskolan på Rydskolan.

Det övergripande syftet med barn- och utbildningsnämndens beslut 2021-05-31, § 47/21, var att 
säkerställa att Skövde kommun på kort och lång sikt ska kunna leva upp till skollagens krav på 
utbildningen inom grundsärskolan, såväl på organisatorisk nivå som individnivå. Sammantaget 
bedömdes en samlad grundsärskola i enlighet med beslutet ge en hållbar långsiktig organisation för 
att bättre möta elevers behov, anpassade lokaler och personalens arbetsmiljö. Även om det formellt 
sett är möjligt för fullmäktige att fatta ett nytt beslut gällande organisation av grundsärskolorna (dock 
inte ompröva eller ändra nämndens redan fattade beslut, se ovan) har inga nya omständigheter 
framkommit som innebär att det syfte och de bedömningar som låg till grund för nämndens beslut 
har ändrats. Mot denna bakgrund föreslås att även den andra att-satsen i motionen ska avslås.

Handlingar

Motion om att låta fullmäktige besluta angående sammanslagning av grundsärskolorna till 
Rydskolan (SD)                                                                                                                                                    
KSAU § 144/21 Remittering av motioner och medborgarförslag 2021                                                                                                                                                    
BUN § 2/22 Yttrande över remiss gällande motion Låtfullmäktige besluta angående sammanslagning 
avgrundsärskolorna till Rydskolan
Skickas till

Barn- och utbildningsnämnden
Motionären
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KS § 39/22
Revidering av förbundsordning Räddningstjänsten Östra 
Skaraborg
KS2022.0077

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 35/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 39/22

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna upprättad förbundsordning för kommunal-
förbundet Räddningstjänsten Östra Skaraborg. Ny fördelningsnyckel samt ändrad 
förbundsordning börjar gälla från och med verksamhetsåret 2023.

Bakgrund

Direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg har vid två tillfällen, 2021-12-16, § 109, 
samt 2022-01-28, § 3 och § 4 behandlat frågan om att justera fördelningsnyckel för 
kostnader sisnemellan medlemskommuner samt att ta fram ett förslag till uppdaterad 
förbundsordning.

Det lämnade förslaget ger förutsättningar för ytterligare kommuner inträder i 
kommunalförbundet genom tydliga spelregler sinsemellan medlemskommuner.

Arbetet med uppdaterad förbundsordning har bedrivits i samverkan med Skövde kommuns 
ekonomifunktion. Förbundsdirektören har av direktionen haft uppdraget att förankra 
förslaget hos ekonomichefer, kommunchefer och kommundirektörer. Förslaget har stämts av 
med stadsjurist i Skövde kommun.  

Förslaget till förbundsordning med fördelningsnyckel får förutsättas vara förankrat och 
avstämt med Skövde kommun.

Kommunallagens krav på en förbundsordning regleras i kommunallagen 9 kap 6 §. 
Kommunallagens krav på en förbundsordning uppfylls av det lämnade förslaget. Därmed 
saknas anledning till annan bedömning än att föreslå kommunfullmäktige anta förslag till 
förbundsordning och att denna börjar gälla från och med verksamhetsåret 2023.
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Handlingar

D 200128 Missiv medlemskommunernas fullmäktige.pdf                                                                                                                                                    
D 220228 Protokollsutdrag 2021-12-16.pdf                                                                                                                                                    
D 220128 Protokollsutdrag 2021-01-28.pdf                                                                                                                                                    
Förbundsordning RÖS rev 2022-01 (003).pdf
Skickas till

Ekonomi Skövde

Räddningstjänsten Östra Skaraborg
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KS § 40/22
Billingeprojektet - investering 2022
KS2016.0113

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-03-02 39/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 40/22

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att investeringsprojektet ”Utveckling av Billingen” återstående 
budgetmedel avsätts till följande projekt på Billingen Skövde; utveckling och breddning av 
stadion, välkomsttorg, informationstorg, cykelleder, ny entré Billingebadet samt utbyggt 
konstsnösystem och säkerställa funktion av befintligt liftsystem Billingebacken. 

Kommunfullmäktige beslutar att efter genomförande av ovanstående delprojekt avslutas 
huvudprojekt ”Utveckling av Billingen”. Fortsatt utveckling av Billingen hanteras inom 
ramen för ordinarie budgetprocesser.

Bakgrund

I juni 2017 beslutade kommunfullmäktige om en inriktning för kommande investeringar 
inom friluftsområdet på Billingen i syfte att skapa en attraktiv destination och mötesplats. 
Inriktningsbeslutet föregicks av ett projekteringsarbete med utgångspunkt från tidigare 
utredningar om möjliga investeringsalternativ vilka även låg till grund för det samarbetsavtal 
kommunfullmäktige beslutade ingå med dåvarande ägare till hotell Billingehus.

Efter detta inriktningsbeslut har en mängd olika investeringar genomförts på Billingen 
Skövde. Som exempel kan nämnas investering och upprustning av badet, skapande av belyst 
konstsnöspår på 10 km, cykelbanor och cykelparker och investering i Billingen Arena med 
ett heltäckande tak i limträ inklusive ny läktare.

Investering i Billingecentrat, innehållande omklädningsrum, restaurang, träningslokaler med 
flera faciliteter är ett annat exempel. 

I december 2021 tog kommunfullmäktige beslut om att annullera det ingångna 
samarbetsavtal som innebar att, kommunen tillsammans med Host Billingehus i Skövde AB 
och Tribe Hotel Billingehus AB, skulle genomföra växelvisa åtagande i syfte att utveckla 
friluftsområdet på Billingen och Billingehus. 

På grund av bland annat pandemin fick hotellbranschen en extrem tillbakagång vilket ledde 
till att Host Billingehus i Skövde AB och Tribe Hotel Billingehus inte fullgjort insatser 
enligt intentionerna i samarbetsavtalet.
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Då avsikten med samarbetsavtalet var en växelvis utveckling av området och det syftet 
förfallet beslutades om att samarbetsavtalet skulle annulleras i samband med att Host 
Billingehus i Skövde AB övergått till ny ägare, Sealodge AB. 

Kommunen välkomnar att en ny ägare önskar investera i anläggningen och att utveckla 
hotellanläggningen i linje med vad kommunen kommit överens med tidigare ägare om, 
vilket säkerställts genom justering av vissa villkor i den revers som låg till grund för 
kommunens förvärv av Blå Hallen och Friluftsbadet. 

När det gäller den fortsatta utvecklingen av destination Billingen så har en affärsplan 
arbetats fram ”Affärsplan Billingen Skövde”. Affärsplanen tar avstamp i tidigare dokument 
“Verksamhetsidé Billingen” och “Destination Billingen” som tagits fram under utvecklingen 
av Billingen och Billingeprojektet. I arbetet med affärsplanen har även nuläge- och 
omvärldsanalyser genomförts vilket mynnat ut i en vision, affärsidé, mål och prioriterade 
fokusområden för Billingen Skövde. Det kan konstateras att under de senaste åren har det 
skett en stark utveckling av barmarksprodukter på många outdoordestinationer för att skapa 
en bredare hållbarhet året runt. Här dominerar insatser för att skapa attraktiva produkter 
inom segmentet cykel. Att vara i framkant och ha en variation på barmarksprodukter är en 
avgörande faktor för att skapa en attraktiv destination. 

Som nästa steg i utvecklingen av Billingen Skövde har ett utredningsarbete med 
utgångspunkt från affärsplanen genomförts under 2021. Utredningsarbetet har mynnat ut i 
förslag på olika investeringsprojekt som övergripande beskrivs nedan. 

 Utveckling och breddning av stadion – byggnad innehållandes sekretariat, 
speakertorn och toaletter. Föreningsförråd, spolplatta, väderskydd och ny 
anslutningsväg till Billingecentrat.  

 Välkomsttorg med skärmtaksbyggnad med plats för flera digitala skärmar infällda i 
väggvingar och sittbänk.

 Informationstorg med flera reklampyloner, byggnad med besökstoaletter, belagt 
gångstråk med inramning, torgyta av gatsten, sittbänkar vid torg och terrasseringar i 
skogsgläntan för fikaplatser och lek.

 Cykelleder - Cross-countryleder (XC) om totalt cirka 25 kilometer (XC). Fyra leder med 
olika svårighetsgrad från mycket lätt till svår led.  

 Ny entré till Billingebadet – entrébyggnad med biljettkontor, personalrum, 
omklädningsrum och toaletter. 

 Billingebacken – utbyggt konstsnö-system i syfte att påskynda snöläggning samt 
säkerställa funktion av befintligt liftsystem.  

Total investeringsbudget för projekt ”Utveckling av Billingen” uppgår till 288 miljoner 
kronor, det inkluderar den tilläggsbudget om 31 miljoner kronor som beslutades i samband 
med beslut om byggnation av tak över Arena Billingen. Efter genomförda investeringar 
återstår totalt cirka 60 miljoner kronor. 

Ovanstående beskrivna investeringsprojekt beräknas uppgå till cirka 60 miljoner kronor. 
Dessa projekt föreslås genomföras inom ramen för huvudprojektet ”Utveckling av 
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Billingen”. Därefter föreslås att huvudprojekt ”Utveckling av Billingen” avslutas och fortsatt 
utveckling av Billingen hanteras inom ramen för ordinarie budgetprocesser.

Handlingar

        
Skickas till

Kultur och fritidsnämnd, sektor medborgare- och samhällsutveckling, sektor 
samhällsbyggnad, sektor service, ekonomichef
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KS § 41/22
Ombudgetering av investeringsmedel 2021-2022
KS2022.0096

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 36/22
2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 41/22

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att investeringsbudgeten utökas med 452 529 629 kronor avseende 
ombudgeteringar från 2021.

Bakgrund

Då kommunens investeringar pågår under flera år finns behov att överföra över- och underskott 
mellan åren tills dess att projekten avslutas.

Nämnderna begär att ej förbrukade investeringsmedel under år 2021 överförs till 
investeringsbudgeten år 2011. Nämnderna har inkommit med underlag gällande ombudgeteringar av 
investeringsmedel till enheten ekonomistyrning och finans som sammanställt materialet. 

Ombudgetering av nämndernas inventarier uppgår till 18 132 369 kronor. Ombudgeteringar kopplat 
till projekt uppgår 185 142 000 kronor för lokaler och 122 161 260 kronor för infrastruktur. 

Reinvesteringar ombudgeterar ett överskott om 13 957 000 kronor. För taxefinansierad verksamhet 
omförs ett överskott om 113 119 000 kronor. De större överskotten återfinns i följande projekt: 
Billingens fritidsområde, Anpassning Norrmalmsskolans kök, Kök och matsal Lundagården, 
Stadshuset etapp 3, Frösve Björkebacken förskola, Stationsgatan ombyggnad, Stallsikenrondellen, 
Mörkerkorset/Staketgatan och anpassning av Stadskvarn

Handlingar

Ombudgetering investeringar 2021-2022 underlag för beslut

Skickas till

Samtliga nämnder
Ekonomichef
Redovisningschef
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KS § 42/22
Avsiktsförklaring mellan Skövde kommun och Falköpings 
kommun avseende arbete med gemensam anläggning för 
flygklubbverksamhet
KS2022.0132

Behandlat av Datum Ärende

2 Kommunstyrelsen 2022-03-07 42/22

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att ingå avsiktsförklaring avseende arbete med gemensam anläggning 
för flygklubbverksamhet mellan å ena sidan Skövde kommun å andra sidan Falköpings kommun. 

Bakgrund

Kommunfullmäktige har den 27 september 2021 beslutat att en ny detaljplan för verksamhetsområde 
ska tas fram för bland annat fastigheten Locketorps-Törsatorp 1:7, där Skövde Airport AB bedriver 
verksamhet. Kommunfullmäktige beslutade i samma ärende att uppdra till Skövde Airport AB att ta 
fram ett avvecklingsunderlag för bolaget och dess verksamhet. Den 28 februari 2022 godkände 
kommunfullmäktige Skövde Airport AB:s avvecklingsunderlag med justeringen att banan inte ska 
markeras som stängd den 30 juni 2022. Justeringen föranleddes av att tidplanen för utvecklingen av 
verksamhetsområdet inte är lika kritisk sedan Volvo Car Corporation och Northvolt lämnat besked 
om att deras batterifabrik istället kommer att etableras i Göteborg. Detaljplanearbetet för Locketorp 
pågår och för att möjliggöra för klubbflygverksamhet, även efter den tidpunkt då området kommer 
att exploateras, har dialog förts med Falköpings kommun om möjligheten att nyttja Falköpings 
flygplats som är avsedd för klubb- och sportflygning. Falköpings kommun är villig att tillsammans 
med Skövde kommun skapa förutsättningar för att erbjuda de flygklubbar som idag är verksamma 
vid Skövde Airport AB att nyttja Falköpings flygplats.

I Falköpings kommun pågår ett utredningsarbete kring framtida alternativ för flygplatsområdet i 
Falköping. Syftet med utredningen är att klargöra förutsättningar för omlokalisering av pågående 
verksamheter inom flygplatsområdet och på så sätt skapa exploateringsmöjligheter. Leder 
Falköpings kommuns utredning till att man önskar omlokalisera flygplatsverksamheten, är Skövde 
kommun och Falköpings kommun överens om att tillsammans arbeta för att utreda förutsättningarna 
för ett gemensamt flygfält för flygklubbverksamhet.

Parternas samverkan för möjligheten till nyttjande av Falköpings flygplats samt en eventuell 
gemensam anläggning för flygklubbverksamhet har resulterat i en gemensam avsiktsförklaring.

Handlingar

Avsiktsförklaring mellan Skövde kommun och Falköpings kommun 
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Skickas till

Skövde Airport AB
Sektor service 
Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 43/22
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 7 mars
KS2022.0006

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsen 2022-03-07 43/22

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar att nedanståden handlingar är anmälda.

Bakgrund

Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls härigenom till kommunstyrelsen.

Handlingar

Protokoll Miljönämnden östra Skaraborg 2022-01-26                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-09 justerat                                                                                                                                                    
Beslut upphörande av beslut arbetsgivarområdet 2022-02-09                                                                                                                                                    
Protokoll Avfall & Återvinning Skaraborg 2022-01-31                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2022-02-11 justerat                                                                                                                                                    
Skrivelse Bankantsdränering av Karlsborgs PFAS-förorenade flygplats                                                                                                                                                    
Remissvar A från ARV.pdf                                                                                                                                                    
Information Gemensam övergripande ledning för Räddningstjänsterna Västra och Östra Skaraborg                                                                                                                                                    
Protokoll Kommunstyrelsens arbetsutskott 2022-02-23 justerat                                                                                                                                                    
Protokoll Miljönämnden östra Skaraborg 2022-02-23
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KS § 44/22
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen           
7 mars
KS2022.0007

Behandlat av Datum Ärende

1 Kommunstyrelsen 2022-03-07 44/22

Beslut

Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut enligt nedan.

Bakgrund
Delegationsbeslut enligt nedan är fattade enligt delegationsordning fastställd 2019-01-14, 
dnr KS2015.0493

Beslutsärenden i arbetsutskottets protokoll 2022-02-09, 2022-02-11
Beslutsärenden i arbetsgivarutskottets protokoll 2022-02-11

KS2022.0008 Anmälan av delegationsbeslut från SSB
-02 Delegationsbeslut skolskjuts 20220120-20220214
-03 Delegationsbeslut allmän platsmark 20220119-20220215
-04 Delegationsbeslut mark- och exploatering 20220118-20220215
-05 Delegationsbeslut administration 20220124-20220215

KS2022.0010 Delegationsbeslut sektorschef SSV
-01 Attestförteckning 
22-29 Samarbetsavtal och delegationsbeslut Tibro Raindance affärssystem 2022

Handlingar

        
Skickas till
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Information

Kommundirektören informerar

Skaraborgs kommunalförbund genomför ett rådslag 10-11 mars 2022 med kommunernas kdir och 
KSO.

Ett förslag till Vision 2040 för Skövde kommun har arbetats fram och kommer att lyftas upp för 
beslut till Kommunfullmäktige i maj.

Ukraina och omvärldshändelser

• Särskild beredningsgrupp för att följa omvärldsläget är skapad med representanter från SSO, 
SMS, SSV, SBU, SSE, kommunikation, samt säkerhet och beredskap. Gruppen ska följa 
händelseutvecklingen och samordna arbetet på övergripande nivå.

• Flera arbetsgrupper har skapats som bl a arbetar med:
• Flyktingmottagning, inventera lokaler och bostäder, civilsamhällets engagemang
• Kommunens beredskap, reservkraft, drivmedel med mera
• IT-säkerhet

Kort om nuvarande reglering
• Ukrainsk medborgare får stanna i Sverige utan visum i upp till 90 dagar. För att få vara i 

Sverige viseringsfritt måste man ha pengar för uppehälle samt boende i Sverige ordnat för 
tiden man ska stanna.

• EU:s medlemsstater har beslutat om att aktivera massflyktsdirektivet. Det innebär att  
ukrainska medborgare kan få omedelbart skydd i Sverige och ett tidsbegränsat 
uppehållstillstånd.

• För att få tidsbegränsat uppehållstillstånd enligt massflyktsdirektivet ska de registrera sig  
hos Migrationsverket som sen ansvarar för bistånd i form av logi och dagersättning till dessa 
flyktingar.

• Kommunen kan tillfälligt utge ekonomiskt bistånd till flyktingar i avvaktan på att de har 
registrerat sig hos Migrationsverket.

• Personer med uppehållstillstånd utifrån massflyktsdirektivet har rätt att arbeta, rätt att söka 
grundläggande vård och rätt till skolgång för barn.
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